

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BERTULIS DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KETIGA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS
TAHUN 2020**

PERTANYAAN : BERTULIS

**DARIPADA : YB DATUK HAJAH AZIZAH BINTI DATUK SERI
PANGLIMA HAJI MOHD DUN [BEAUFORT]**

SOALAN

**DATUK HAJAH AZIZAH BINTI DATUK SERI PANGLIMA HAJI MOHD
DUN [BEAUFORT]** minta **MENTERI SUMBER MANUSIA** menyatakan :-

- (a) berapakah jumlah bilangan pekerja yang telah kehilangan pekerjaan ekoran Perintah Kawalan Pergerakan COVID-19 mengikut negeri; dan
- (b) apakah perancangan Kementerian dalam menangani isu kehilangan pekerjaan yang semakin meningkat semasa penularan wabak COVID-19

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

1. Berdasarkan laporan majikan melalui Borang Pemberhentian Pekerja (Borang PK) yang dilaporkan kepada Jabatan Tenaga Kerja (JTK), jumlah keseluruhan yang terlibat dengan pemberhentian dalam tempoh Januari hingga Jun 2020 sebanyak 1,377 majikan melibatkan seramai 36,196 orang pekerja. Pemberhentian Tetap (*Permanent Retrenchment*) melibatkan seramai 28,779 orang pekerja manakala seramai 7,417 orang pemberhentian secara Pemberhentian Sukarela (*Voluntary Separation Scheme*).

2. Jumlah pekerja yang diberhentikan pada bulan Mac 2020 adalah seramai 1,791 orang, dari jumlah ini seramai 1,601 adalah pekerja tempatan dan 190 pekerja asing. Pada bulan April 2020, seramai 4,127 orang diberhentikan, dari jumlah ini seramai 3,498 adalah pekerja tempatan dan 629 adalah pekerja asing. Pada bulan Mei 2020 seramai 7,195 orang diberhentikan, dari jumlah ini, 6,390 adalah pekerja tempatan dan 805 adalah pekerja asing. Jumlah pemberhentian meningkat kepada seramai 19,352 orang pada Jun 2020. Dari jumlah keseluruhan pekerja ini seramai 17,576 adalah pekerja tempatan dan 1,776 adalah pekerja asing.

3. Bagi pemberhentian mengikut pecahan negeri, lima (5) negeri yang mencatat angka pemberhentian tertinggi adalah Wilayah Persekutuan Kuala Lumpur mencatatkan seramai 8,077 orang (22.3%), diikuti negeri Pulau Pinang seramai 7,522 (20.8%) orang, Selangor seramai 7,252 orang (20%), Pahang seramai 4,691 orang (13 %), manakala Johor seramai 3,029 orang (4.4%)

Tuan Yang di-Pertua,

4. KSM telah merangka pelbagai program untuk membantu para pencari kerja warganegara yang terjejas akibat pemberhentian kerja.

SOALAN NO : 77

Antara program-program yang telah dilaksanakan ialah penganjuran temu duga terbuka mengikut standard prosedur norma baharu yang telah ditetapkan. Ia bertujuan sebagai platform bagi para pencari kerja dan majikan untuk bertemu dan mendapatkan pekerjaan dan calon pekerja yang sesuai dengan keperluan industri.

5. Pemandanan pekerjaan melalui Portal JobsMalaysia secara dalam talian akan menikmati kemudahan secara interaktif dan memaparkan pilihan jawatan yang ditawarkan oleh majikan. Penganjuran Karnival Kerjaya di Pusat JobsMalaysia seluruh negara menawarkan kekosongan jawatan daripada pelbagai latar belakang majikan. Kerjasama majikan-majikan yang menawarkan kekosongan pekerjaan dan Agensi-agensi Pekerjaan Swasta (APS) melalui program temu duga terbuka ini dilaksanakan pada setiap minggu di Pusat JobsMalaysia seluruh negara.

6. Kerajaan juga telah pun melaksanakan Sistem Insurans Pekerjaan (SIP) yang bermula pada 1 Januari 2018. SIP merupakan program jaringan keselamatan sosial yang terdiri daripada dua komponen utama iaitu Insurans Pekerjaan (*Employment Insurance - EI*) dan Dasar Pasaran Buruh Aktif (*Active Labour Market Policy – ALMP*). EI membantu pekerja kehilangan pekerjaan dengan menyediakan bantuan kewangan sementara (*temporary income replacement*) semasa mencari pekerjaan baharu. Manakala ALMP pula menyediakan bantuan carian pekerjaan (*job search*), penempatan pekerjaan (*job placement*) dan latihan. Bantuan *reskilling* dan *upskilling* membantu pekerja kehilangan pekerjaan memiliki set kemahiran (*skills set*) yang diperlukan oleh industri seterusnya meningkatkan *employability*.

Sekian, terima kasih.